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Planprogram för del av Bärstad och Gråberg  
Hammarö kommun 

2017-09-12     
Värmlands län 

 

 

SAMRÅDSREDOGÖRELSE  
Efter samrådsskedet 
 

PLANENS SYFTE 
Syftet med planprogrammet är att skapa en tidig dialog och klargöra vilket behov av 

utredningar som krävs. Planprogrammet ska senare ligga till grund för den fortsatta 

detaljplaneringen.  

 

PLANFÖRFARANDE 
Planprogrammet kommer att handläggas med samråd enligt 5 kap. PBL 2014:900. 

Planprogrammet ska godkännas av kommunstyrelsen. 

 

SAMRÅDSSKEDET 
Samrådshandlingar 
Plankarta med bestämmelser och beskrivning godkändes av kommunstyrelsens 

Arbetsutskott 2017-02-23 § 33 

 

Remiss 
Planförslaget (Samrådshandling 2017-02-09) har varit utsänt på remiss under tiden 

2017-03-06 tom 2017-04-07. Utskicket har sänts till sakägare och remissinstanser 

enligt sändlista. Inkomna skriftliga synpunkter har sammanställts och redovisas i sin 

helhet i denna samrådsredogörelse med planarkitektens kommentarer. 

 

Följande instanser/sakägare har angett att de inte har något att erinra: 

- Lantmäteriet 

- Karlstadsregionens räddningstjänstförbund 

- Anna Swärd och Cristian Swärd 

- Sofia Pettersson 

- Johan Tillman och Johanna Friberg 

 

Samrådsmöte 
Samrådsmöte med sakägare hölls 2017-03-14 i kommunhuset, Sessionssalen. 

Sakägarna ställde bland annat frågor om bostädernas gestaltning, exploateringsgrad, 

trafikbelastning samt om den föreslagna trafiklösningen. Minnesanteckningar från 

mötet bilägges samrådsredogörelsen. 

 

SAMMANFATTNING AV SAMRÅDET 
Förändringar av planen pga. inkomna synpunkter 
Samrådet har visat på att vissa förändringar behöver göras i programmet.  

 

Programbeskrivning (textdel) 

- Komplettera texter om småbåtshamnen, biotopskydd och översvämningsrisk 

enligt Länsstyrelsens yttrande. 

- Lägga till text om att vägplan pågår för nya Tynäsvägen och tydliggöra att den 

nya vägens exakta placering kommer att fastställas i och med antagande av 

vägplanen. 

- Förtydliga att exploateringsområdenas exakta placering samt dess 

anslutningsvägar kommer beslutas i vidare detaljplaneläggning efter att 

vägplanen är antagen för nya Tynäsvägen. 
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- Område B2 placeras väster om Tynäsvägen så inte boende behöver korsa vägen 

för att ta sig till Bärstad eller till skolan. 

 

Förutsättningskarta 

- Vägen som ligger mellan fastigheter Gråberg 1:11 och 1:19 tas bort då det inte 

går att använda i dagsläget. 

 

Förslagskarta 

- Område B2 placeras väster om Tynäsvägen så inte alla boende behöver korsa 

vägen för att ta sig till Bärstad eller till skolan. 

 

KVARSTÅENDE SYNPUNKTER OCH STÄLLNINGSTAGANDE 
Synpunkter som kvarstår efter samrådsskredet: 

- Exploatering i BC ska enbart ske med enbostadshus. 

- Att stycka fastigheten Gråberg 1:13 i tre fastigheter för bostadsändamål. 

- Ta bort planerad gc-väg mellan Gråberg 1:25 och Gråbergs gård. 

- Förtydliga byggnadens placering, byggnadens höjd samt område för byggnation. 

- Att utreda trafikbelastningar på vägar efter den föreslagna förtätningen. 

- Nya bebyggelse i villa storlek. 

- Trafiksituationen för hela Hammarö måste lösas bättre. 

- Omsorg, äldreboende, skola måste lösas innan fortsatt inflyttning kan ske. 

- 15 tomter på B1 och B2 enligt förslaget är för få att kunna utnyttja marken på ett 

mer rationellt sätt. 

- Ingen ny utbyggnad i området. 

- Ingen ny väg mot Tynäs. 

- Inga nya hus på Kaptensvägen. 

- Att skapa en naturlig buffertzon mellan B1 och B2 områden. 

- Lägre höjd på bebyggelse i området BC. Max 2 våningar. 

- Tydligare redovisa handelsområdets syfte och storlek. 

- Göra ett tydligt förslag på hur förbättringen kan genomföras på Kaptensvägen. 

- Att dra den nya Tynäsvägen öster om fastigheten Gråberg 1:25. 

- Stoppa byggnationen på Gråberg och Bärstad området. 

- Färre planerade villor för Gråberg- och Kaptensvägen. 

- Större planerade naturområden. 

- Område K kan ges benämningen BC. 

- Bygga en lekpark på området. 

- En gångväg mellan Gråbergsvägen och Östra Bärstad någonstans längs B1. 

 

Följande har inte fått sina synpunkter tillgodosedda: 

- Sofia Olsson, Karlstads kommun 

- Erik Olsson 

- Dick Ström Erik Olsson 

- Tord Hedberg & Annelie Hedberg & Johan Hedberg & Johanna Axelsson 

- Tor Pedersen & Mette Antonsen 

- Lars Boman, HSB Värmland 

- Jörgen Svensson 

- Carin Karlsson & Tomas Karlsson 

- Caroline Sörensen & Kristian Sörensen 

- Dick Ström 

- Lena Andersson 

- Emma FitzGerald & Oisin FitzGerald 

- Peter Deijenstedt, HSB Produktion AB 

- Birgitta Adamsson 

- Tommy Adamsson 

- Valentina Hammarström & Mattias Sjökvist 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 
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En miljöbedömning och ev. MKB kommer att göras i samband med 

detaljplaneläggning för småbåtshamnen. Komplettera i planprograms textdel. 

 

 

 

 

 

 

 

Komplettera i planprograms textdel. 
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Kraven till utredningar och tillståndsprövningar under kommande 

detaljplaneläggning kompletteras i planprogrammets textdel. 
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Synpunkter noteras.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Textdel om översvämningsrisk kompletteras. 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. Frågan om behov av åtgärder på väg 236 kommer vidare 

diskuteras med Serviceförvaltningen. 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

Synpunkter noteras. 

Vad som kommer tillåtas att byggas ska vidare prövas under detaljplaneläggning. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fastigheten kommer inte att pekas ut som möjlig exploatering av bostäder i 

planprogrammet. Det med anledning av att det är för osäkert i dagsläget var den nya 

Tynäsvägen kommer att hamna samt att fastigheten med största sannolikhet kommer 

att hamna på ”fel” sida av Tynäsvägen, vilket innebär att de boende behöver korsa 

vägen för att ta sig till Bärstad och skolan. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

 

Exakt var vändplatsen och parken kommer att placeras bestäms i vidare 

detaljplaneläggning. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I detaljplaneskedet kommer det att vidare utredas vart man ska stänga av och hur 

anslutningarna ska se ut. Man kommer även att se över möjliga anslutningspunkter till 

nya Tynäsvägen i vägplanen. 

 

 

 

 

 

 

 

I vägplanen för nya Tynäsvägen är även en intilliggande gc-väg med i planeringen. 

 

 

 

 

Var B2-områdets exakta placering blir får vi se vidare efter att vägplanen fastställt den 

nya Tynäsvägens vägsträckning och i detaljplaneskedet. Men kommunen håller med 

om att det är en bättre lösning att placeringen av B2-området är väster om nya 

Tynäsvägen och kommer att ändra detta i planprogrammet. 

 

 

 

 

 

Detta kommer att ses över i vidare detaljplaneläggning. 
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Absolut! 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Var B2-områdets exakta placering blir får vi se vidare efter att vägplanen fastställt den 

nya Tynäsvägens vägsträckning och i vidare detaljplaner. Men kommunen håller med 

om att det är en bättre lösning att placeringen av B2-området är väster om nya 

Tynäsvägen och kommer att ändra detta i planprogrammet. 

 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 



 16 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

1. Detta kommer att utredas ytterligare i detaljplaneläggning. 

 

2. En av fördelarna med att ta fram ett planprogram för ett större område är också att i 

ett tidigt skede visa hur ett större område kommer att exploateras för att få ett större 

helhetsgrepp om till exempel frågor som barnomsorg. Planavdelningen för också täta 

dialoger med bildningsförvaltningen vad gäller planläget och den medföljande 

befolkningsökningen. 

 

3. Strandskyddet är inom området 100 meter och där inom får ej området bebyggas om 

ej särskilda skäl anges och strandskyddet upphävs i detaljplan. Inom planområdet 

kommer ingen exploatering att ske inom strandskyddet. 

 

4. Detta kommer att utredas vidare i detaljplaneskedet.  

 

5. Vad gäller utpekande av nytillkommande byggnation av bostäder finns inga 

gällande detaljplaner för dessa områden. 

 

6. Den existerande befolkningen kommer att ha möjlighet att lämna synpunkter i 

detaljplaneskedet. 

 

7. Ingen ytterligare bebyggelse planeras längst ner på Tynäsvägen. 

 

8. Antal bilar totalt kommer att öka, men det kommer också framöver att fördelas på 

två vägar, då de på boende på Tye kommer att använda nya Tynäsvägen istället. 

 

9. Detta ger också de boende på Bärstad närmare till handel vilket innebär att antal 

bilresor till handel också kan minska. 

 

10. Att skapa en tätare bebyggelsestruktur samtidigt ge plats åt de kvaliteter som 

skapar en bra livsmiljö följer med många utmaningar, vilka kommer studeras 

ytterligare i detaljplaneläggning.  
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Synpunkter noteras. 

Vad som kommer tillåtas att byggas ska vidare prövas under detaljplaneläggning. 

Frågor om omsorg, äldreboende och skola samt trafik i sin helhet diskuteras främst i 

kommunens nya översiktsplan men kommer också tas upp under kommande 

detaljplaneläggning.  

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

Om förhandsbesked eller bygglov finns på tomten påverkar detta planprogram inte det, 

men om inte får man ta ställning till de förutsättningar som finns på platsen när 

ansökning kommer in. 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

wzg1a
Text Box
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hur exakt vägsträckningen kommer att ses ut får vägplanen att visa. 

 

Hur exakt utformningen av exploateringsområdena för nya bostäder kommer att ses ut 

får utredas i vidare detaljplaner. 

 

Området norr om skolan som i planprogrammet är markerat som natur ger möjlighet 

till en utbyggnad av skolan men att ändå trygga tillgången till närliggande skolskog. 

Att ha möjlighet att öka antalet skolplatser är en förutsättning för att kunna exploatera 

området med fler bostäder då detta innebär ett ökat tryck på våra skolor och förskolor. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

Områden likt Bärstad som är i anslutning till befintlig infrastruktur och nära 

kommunal service bruka behöva förtätas med hänsyn till bl.a. andra sammanhängande 

naturmark får vara orört där djurlivet trivs. Synpunkter hänvisas till kommande 

detaljplaneläggning. Vid förekomst av skyddade arter och fåglar i området måste 

hänsyn tas i vidare detaljplaneläggning. 

 

 

Dispens måste sökas om biotopen kommer påverkas negativt. 

 

Hur exakt vägsträckningen kommer att se ut får vägplanen att visa. 

 

Att Hammarlundens högstadium ska flytta till HUC finns det i dagsläget inget beslut 

på. Om så blir aktuellt får man se över trafiksituationen. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

Någon exakt placering av parkeringen kommer inte att tas fram i planprogrammet.  

Men era synpunkter vidarebefordras till ansvarig förvaltning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras 

 

 

Boende på Smörsoppsvägen har fått kontakt från kommunen ang. mark reglering m.m.  
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 
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Kommunen ser också möjliga negativa påverkningar av utbyggnaden. Tynäsvägens 

nuvarande sträckning har dock bl.a. översvämnings risk och kapaciteten klarar inte 

ytterligare belastning. Tanken är t.o.m. att avlasta Bärstad från genomfartstrafik.  

En ny sträckning har redan antagits i fördjupade översiktsplanen för Tyehalvön.  Den 

nya Tynäsvägen bedöms vara en förutsättning för att andra delar av planprogrammets 

förslag ska kunna genomföras.  

Nya sträckningens exakta läge kommer dessutom en vägplan visa. Hänsyn till natur- 

och kulturmiljön ska tas i vägplanen.  
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENATRER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkter noteras. 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

Vart den nya Tynäsvägen hamnar bestämmas enligt utredningar som kommer göras för 

en vägplan. Sen kan nya bostadsbyggnader anpassas till vägens läge genom en 

detaljplaneläggning. Synpunkten om nya bebyggelses placering och en buffertzon kan 

diskuteras vidare under detaljplaneläggningen. Buffertzonen kommer inte tilläggas i 

planprogrammets förslagskarta. 

 

 

 

 

Att detaljplanelägga K och BC områden kommer ge fler tillfällen där befintliga 

boenden får möjligheter att påverka kommande bebyggelses placering och utformning 

även funktion - typ av handel.  Planprogramsskedet är bedömer vi för tidigt att 

bestämma vilka exakta typer av centrumbebyggelse kan tillåtas i området. 

Bruttototalarea för verksamhet vilken beräknas till 3000-4000 m² bedöms vara 

tillräckligt detaljerad i planprogrammet. 
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Kaptensvägen och Gråbergsvägen kommer regleras under kommande 

detaljplaneläggning då alla berörda kommer få möjligheter att påverka på detaljer. Då 

kommer genomförande frågorna också hanteras. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkter noteras och hänvisas till kommande vägplanarbetet.   Tynäsvägen kommer 

placeras öster om området B2 på förslagkarta så inte boende behöver korsa vägen för 

att ta sig till Bärstad eller till skolan. Vägen ligger dock kvar på västra sidan av 

fastigheten Gråberg 1:25. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

Vägen kommer tas bort i förutsättningskartan. Vi vill dock vidare diskutera 

möjligheter under detaljplaneläggning. 

wzg1a
Text Box
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Vi delar er synpunkt om djurhållning i området. 

 

 

 

 

Synpunkt noteras och hänvisas till kommande detaljplaneläggning.  Vid förekomst av 

skyddade arter och fåglar i området måste hänsyn tas i vidare detaljplaneläggning. 

 

 

 

 

 

Området norr om skolan som i planprogrammet är markerat som natur ger möjlighet 

till en utbyggnad av skolan men att ändå trygga tillgången till närliggande skolskog. 

Exakt läge på nya bostadsbebyggelser kommer prövas under detaljplaneläggning dock 

efter den nya Tynäsvägens läge är bestämt genom en vägplan.  
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

Synpunkt noteras och kan vidare diskuteras under detaljplaneläggning. 

 

Håller med. 

 

Hänsyn till natur- och kulturmiljön måste tas under detaljplan- och vägplanarbete. 

 

Antalet nya villor i området råder storlekar av omkringliggande fastigheter. Dock ska 

en förbättrade vägstandard förutsätta vidare exploatering. Tomtstorlekar kommer 

bedömas under detaljplanläggning då alla kommer få möjligheter att påverka på 

detaljer. 

 

Synpunkter noteras. 

 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. Hur Kaptensvägen ska regleras och åtgärdas kan vidare diskuterads 

under detaljplaneläggning. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkter noteras. Planprogrammet visar kommunens vision och kan se annorlunda 

från slutliga planer. Exakta våningsgränsen kommer bedömas under 

detaljplaneläggning då alla kommer få möjligheter att påverka på detaljer. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

 

 

Den delen vägen som inte kan användas idag kommer tas bort från 

förutsättningskartan. Dock vill kommunen diskutera möjligheten att göra en gc-väg där 

under kommande detaljplaneläggning. 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

Synpunkter noteras. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det smala skogspartiet är avsett för en buffertzon mellan Lövnäsleden och 

bostadsområden, vilket minskar störningar från vägen. Det är därför svårt att se till att 

själva skogspartiet vara lämpligt att leka i. 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

 

I vägplanen för nya Tynäsvägen är även en intilliggande gc-väg med i planeringen. En 

bytespunkt har dessutom tänkt att planeras nära Bärstadsskolan. Försök är för att 

minska biltrafik till och från skolan och förbättra trafiksituationen i området. 

 

 

Synpunkt noteras. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras. 

 

 

 

Planprogrammet visar kommunens vision och kan se annorlunda från slutliga planer. 

Diskussion om våningsgräns kommer fortsätta under detaljplaneläggning. 

 

 

 

Ingen gångväg tilläggs i programmets förslagskarta, dock kommer ert förslag tas upp 

under vidare detaljplaneläggning.  

I vägplanen för nya Tynäsvägen är dessutom en intilliggande gc-väg med i planeringen 

med tanken att underlätta tillgänglighet för barnen. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

Planprogrammet visar kommunens vision och kan se annorlunda från slutliga planer. 

Diskussion om våningsgräns kommer fortsätta under detaljplaneläggning. 

 

 

 

I den fördjupade översiktsplanen finns ingen mer information om den allén. Det finns 

dessutom ett 20-tal träd som står i en enkel rad längs ett dike som ligger mellan 

fastigheter Bärstad 1:4 och Gråberg 1:11, vilket överensstämmer bäst med Allés 

definition av Naturvårdsverket.   

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

Har svarat via mejl: 

 

Vi kommer i samband med att vi tar fram en vägplan för den nya Tynäsvägen titta på 

behov och möjligheter att anlägga en cykelväg intill. Hur det kommer att bli kan jag 

inte svara på i dagsläget men det är absolut ett alternativ vi ser över. 

 

Det är serviceförvaltningen som ansvarar för vägplanen så jag vidarebefordrar dina 

synpunkter till dom. 

 

Men bra att veta är att när vi har ett färdigt förslag på vägen i vägplanen kommer det 

att skickas ut på samråd och då ges berörda möjlighet att lämna synpunkter på 

förslaget. Förslaget kommer i samband med detta publiceras på hemsidan, så håll 

gärna lite koll på hemsidan. 
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MINNESANTECKNINGAR PLANPROGRAM 

DEL AV BÄRSTAD OCH GRÅBERG 

 
Plats: Sessionssalen, kommunhuset 14 mars 2017 Kl:18:00 

Medverkande från kommunen: Wenxuan Zhang, Anna Åhs, Niklas Fallgren, Lars Åke Tärnbro 

och Marcus Eriksson 

 

Mötet inleddes med att planarkitekt Wenxuan Zhang berättade om bakgrunden och programmets syfte. 

 

Frågor och synpunkter under mötet: 

 

 Hur kan 5 våningar se ut? 

 

o Wenxuan visar inspirationsbilder. 

 

 Borde inte Fördjupade Översiktsplanen för Tye vara utbyggd? (Anna förklarar) 

 

 Glöm bort centrum i Bärstad, det kommer aldrig att användas. 

 

o Vilka kommer egentligen använda det tänkta centrum? 

 

 Vad händer med fortsatt exploatering på Tye och vägen? (Anna förklarar) 

 

o Finns det begränsning för hur mycket det får exploateras inom kommunen? 

 

 Hur ska de trafikstockningar som redan finns hanteras i och med att ökad exploatering ökar trycket 

på vägarna? 

 

o Hur ska trafiksituationen lösas eftersom högstadiesituationen ser ut som den gör? 

 

o Ett extra högerfält vid rondellen skulle eventuellt vara en lösning på problemet. 

 

 Hur kommer hanteringen av gatorna inom området att se ut? 

 

 Tynäsvägen är idag lägre än vad den nya sträckan behöver vara, kommer ni höja den 3 meter? 

 

o Pågår det diskussionerna med Länsstyrelsen om att höjden på vägen kommer bli mycket 

högre? 

 

 

Minnesanteckningar fördes av: Anna Åhs och Niklas Fallgren 
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